
Мирослав Лајчaк у Бриселу са
Олијем Реном и пред Комитетом
за  политичка  и  безбједносна
питања

«У Босни и Херцеговини је остварен значајан напредак током
протеклог мјесеца, али предстоје важни изазови како би се
омогућила  транзиција  ОХР-а  у  Канцеларију  специјалног
представника ЕУ», рекао је данас у Бриселу високи представник
и специјални представник ЕУ Мирослав Лајчaк у разговору са
комесаром за проширење ЕУ, Олијем Реном и пред Комитетом за
политичка и безбједносна питања – кључним тијелом за спољњу
политику ЕУ.

Састанак  са  Олијем  Реном  је  био  фокусиран  на  резултате
овоседмичног састанка Савјета за имплементацију мира и процес
интеграције БиХ у ЕУ, као и на потребу брзог и ефикасног
спровођења  Споразума  о  стабилизацији  и  придруживању,  који
ступа на снагу 1. јула ове године.

Приликом обраћања Комитету за политичка и безбједносна питања,
Лајчáк је нагласио да је потписивање Споразума о стабилизацији
и придруживању са ЕУ велико постигнуће и разлог за славље. «То
је био први пут да је Босна и Херцеговина била уједињена по
неком  питању  кроз  подршку  свих  њених  политичара  и
конститутивних народа. Тај дан би требао и даље да обиљежава
почетак  нове  ере  у  историји  и  политици  БиХ»,  изјавио  је
Лајчak.

https://www.ohr.int/%d0%bc%d0%b8%d1%80%d0%be%d1%81%d0%bb%d0%b0%d0%b2-%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87a%d0%ba-%d1%83-%d0%b1%d1%80%d0%b8%d1%81%d0%b5%d0%bb%d1%83-%d1%81%d0%b0-%d0%be%d0%bb%d0%b8%d1%98%d0%b5%d0%bc-%d1%80%d0%b5%d0%bd/
https://www.ohr.int/%d0%bc%d0%b8%d1%80%d0%be%d1%81%d0%bb%d0%b0%d0%b2-%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87a%d0%ba-%d1%83-%d0%b1%d1%80%d0%b8%d1%81%d0%b5%d0%bb%d1%83-%d1%81%d0%b0-%d0%be%d0%bb%d0%b8%d1%98%d0%b5%d0%bc-%d1%80%d0%b5%d0%bd/
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https://www.ohr.int/%d0%bc%d0%b8%d1%80%d0%be%d1%81%d0%bb%d0%b0%d0%b2-%d0%bb%d0%b0%d1%98%d1%87a%d0%ba-%d1%83-%d0%b1%d1%80%d0%b8%d1%81%d0%b5%d0%bb%d1%83-%d1%81%d0%b0-%d0%be%d0%bb%d0%b8%d1%98%d0%b5%d0%bc-%d1%80%d0%b5%d0%bd/


Само током протеклог мјесеца, остварен је конкретан напредак у
постизању  прихватљивог  и  одрживог  рјешења  питања  војне
имовине,  јачању  владавине  закона  и  спровођењу  Коначне
арбитражне  одлуке  за  Брчко.  «Ово  је  одлично  према  свим
стандардима, али то не значи да смо близу завршетка овог посла
– пред нама се налазе изазови», упозорио је високи представник
и специјални представник ЕУ.

Говорећи о недавној ЕУ кампањи у склопу које је посјетио 16
градова  широм  Босне  и  Херцеговине,  Лајчaк  је  истакао  да
постоји доста јединства, заједничких бојазни и интереса међу
грађанима, који се разликују од онога што политичари намећу
као теме дневно-политичког живота. «Национално питање никада
није питање број један: али јесте питање незапослености након
којег  слиједе  криминал  и  корупција,  будућност  младих,
образовање,  либерализација  визног  режима».

Лајчaк је нагласио да му је велика већина од 3.000 грађана
који  су  активно  учествовали  у  овој  кампањи  рекла  да  желе
европску будућност за своју земљу. Овај став је потврдило и
недавно истраживање јавног мњења, које је показало да рекордан
број грађана – више од 80% – желе да Босна и Херцеговина
постане чланица Европске уније.

Амбасадори  Комитета  за  политичка  и  безбједносна  питања  су
захвалили специјалном представнику ЕУ на његовим напорима за
приближавање БиХ Европској унији те су изразили пуну подршку
стратегији  за  транзицију  ОХР-а  у  ЕУСР  која  се  заснива  на
испуњавању циљева и услова, како је наведено и у посљедњем
коминикеу Савјета за имплементацију мира.


